
 

  FRI er medlem af 

 Foreningen af Rådgivende Ingeniører, FRI  Vesterbrogade 1E, 3. sal  1620 København V  +45 35 25 37 37  www.frinet.dk     
 

Nævnenes Hus 
Toldboden 2 

DK - 8800 Viborg 

Sendt på e-mail:  jura@naevneneshus.dk 

Vedr.: journalnummer 23/11864 

Høringssvar vedr. lov om ændring af lov om Miljø- og 
Fødevareklagenævnet og lov om Planklagenævnet. 

FRI takker for at have modtaget lovforslaget i høring, som vi har valgt at be-

svare for så vidt angår de to ovennævnte lovændringer.  

 

Fremme af VE ligger højt på FRI’s agenda. Det samme gælder afbureaukratise-

ring. Så i det lys er nedbringelse af hastigheden for klagesagsbehandling et 

godt initiativ. Men med den bemærkning, at det er væsentligt, at der i de en-

kelte bestemmelser er åbnet mulighed for at gøre undtagelse i særlige tilfælde. 

 

Forslaget om, at manglende medvirken til oplysning af en klage inden for en 

given frist,  kan medføre, at klagen kan afvises, er et fornuftigt skridt i den ret-

ning.  På denne måde undgås foreløbige klager. 

 

At klagen begrænses til det, der er klaget over, er ligeledes hensigtsmæssigt, 

men hvis der er flere klagere involveret i en sag, anbefales det, at de enkelte 

anbringender for så vidt muligt  behandles parallelt af nævnet, så klagesager 

ikke kan træneres ved efterfølgende hjemvisning eller sagsanlæg.  

 

Forslaget om begrænsning af klager til retslige spørgsmål giver anledning til at 

præcisere forholdet til EU-lovgivningen. 

Lovbemærkningernes tekst "Det bemærkes, at nævnene uanset lovforslaget 

dog ikke kan se bort fra åbenbare og væsentlige brud på EU-retten eller for-

valtningsretlige garantiforskrifter i sin prøvelse" indikerer allerede, at det 

kan blive svært at få intention med lovforslaget og virkelighed til at stemme 

overens her. FRI anbefaler derfor en mere præcis fortolkning af lovforslaget, 

som suppleres af eksempler og/eller regeloversigt, der viser, hvor lovforslaget 

vil kunne have en indskrænkende virkning. 

 

Den korte sagsbehandlingstid på 6 måneder beror på ekstraordinær finansie-

ring af klagenævnene, hvorfor det bør sikres, at der fortsat afsættes tilstrække-

lige midler på Finansloven til at sikre den hurtige sagsbehandling, hvis de gode 

intentioner skal virkeliggøres. 

  

Med venlig hilsen 

 

Ulla Sassarsson 

Vicedirektør, advokat 

14. februar 2024 
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